

《博物館指定令》
(第 132 章，附屬法例 P)
Designation of Museums Order
(Cap. 132 sub. leg. P)

版本日期
Version date
 19.9.2019

經核證文本
Verified Copy

(《法例發布條例》(第 614 章)第 5 條)
 (Legislation Publication Ordinance (Cap. 614), section 5)

如某內頁的頁底標明：

- “經核證文本”；及
 - 以下列表顯示的該頁的最後更新日期，
- 該頁所載條文即視作於上述“版本日期”的正確版本。

此文本所載條文，如並非正在實施，會有附註作說明。

A provision is presumed to be correctly stated as at the above version date if it is on a page marked at the bottom with:

- the words “Verified Copy”; and
- the last updated date shown in this table for the page.

Any provision included in this copy that is not in force is marked accordingly.

條文 Provision	頁數 Page number	最後更新日期 Last updated date
主體 Main	1—2	19.9.2019
附表 Schedule	S-1—S-6	20.4.2018

尚未實施的條文 / 修訂 ——

尚未實施的條文及修訂的資料，可於「電子版香港法例」(<https://www.elegislation.gov.hk>) 閱覽。

Provisions / Amendments not yet in operation ——

Please see Hong Kong e-Legislation (<https://www.elegislation.gov.hk>) for information of provisions and amendments not yet in operation.

制定史

本為 1975 年第 161 號法律公告 —— 1980 年第 140 號法律公告，1981 年第 204 號法律公告，1983 年第 42 號法律公告，1984 年第 29 號法律公告，1985 年第 354 號法律公告，1986 年第 10 號，1987 年第 45 號法律公告，1987 年第 214 號法律公告，1987 年編正版，1990 年第 58 號法律公告，1991 年第 49 號法律公告，1991 年第 416 號法律公告，1996 年第 (C)36 號法律公告 (中文真確本)，1996 年第 213 號法律公告，1998 年第 386 號法律公告，1999 年第 50 號法律公告，1999 年第 275 號法律公告，1999 年第 292 號法律公告，1999 年第 78 號，2000 年第 240 號法律公告，2005 年第 161 號法律公告，2006 年第 214 號法律公告，2007 年第 5 號法律公告，2007 年第 53 號法律公告，2007 年第 135 號法律公告，2018 年第 17 號，2019 年第 4 號編輯修訂紀錄

Enactment History

Originally L.N. 161 of 1975 — L.N. 140 of 1980, L.N. 204 of 1981, L.N. 42 of 1983, L.N. 29 of 1984, L.N. 354 of 1985, 10 of 1986, L.N. 45 of 1987, L.N. 214 of 1987, R. Ed. 1987, L.N. 58 of 1990, L.N. 49 of 1991, L.N. 416 of 1991, L.N. (C) 36 of 1996 (Chinese authentic version), L.N. 213 of 1996, L.N. 386 of 1998, L.N. 50 of 1999, L.N. 275 of 1999, L.N. 292 of 1999, 78 of 1999, L.N. 240 of 2000, L.N. 161 of 2005, L.N. 214 of 2006, L.N. 5 of 2007, L.N. 53 of 2007, L.N. 135 of 2007, 17 of 2018, E.R. 4 of 2019

《博物館指定令》
(第 132 章，附屬法例 P)
目錄

Designation of Museums Order
(Cap. 132 sub. leg. P)
Contents

條次	頁次	Section	Page
1. 引稱	1	1. Citation	2
2. 指定博物館	1	2. Designation of museums	2
附表 博物館	S-1	Schedule Museums	S-2

《博物館指定令》

(格式變更 —— 2019 年第 4 號編輯修訂紀錄)

(第 132 章第 105G 條)

[1975 年 7 月 11 日]

1. 引稱

本命令可引稱為《博物館指定令》。

(格式變更 —— 2019 年第 4 號編輯修訂紀錄)

2. 指定博物館

現指定附表所列的建築物、建築物的部分或其他地方為博物館。

(格式變更 —— 2019 年第 4 號編輯修訂紀錄)

Designation of Museums Order

(Format changes—E.R. 4 of 2019)

(Cap. 132, section 105G)

[11 July 1975]

1. Citation

This order may be cited as the Designation of Museums Order.

(Format changes—E.R. 4 of 2019)

2. Designation of museums

The buildings, parts of buildings or places in the Schedule are designated as museums.

(Format changes—E.R. 4 of 2019)

S-1
第 132P 章

附表

Schedule

S-2
Cap. 132P**附表**

[第 2 條]

博物館

1. 尖沙咀梳士巴利道 10 號香港藝術館 (根據本條例第 105M 條撥作文娛中心用途的演講廳、陶藝工作室、繪畫工作室、版畫工作室、一樓大堂及平台除外) 。
2. 尖沙咀海防道九龍公園 58 座香港歷史博物館。
3. 尖沙咀漆咸道南 100 號香港歷史博物館 (根據本條例第 105M 條撥作文娛中心用途的演講廳、活動室一及二、專題展覽廳及庭院除外) 。
4. 深水埗東京街 41 號李鄭屋漢墓博物館。
5. 尖沙咀梳士巴利道香港太空館 (不包括太空館演講廳) 。
6. 西貢上窰民俗文物館。
7. 大埔大埔墟香港鐵路博物館。

Schedule

[s. 2]

Museums

1. Hong Kong Museum of Art (excluding the Lecture Hall, the Ceramic Studio, the Painting Studio, the Printmaking Studio, the Lobby and the Podium on 1/F set aside for use as a civic centre under section 105M of the Ordinance), at 10 Salisbury Road, Tsim Sha Tsui.
2. Hong Kong Museum of History, Block 58, Kowloon Park, Haiphong Road, Tsim Sha Tsui.
3. Hong Kong Museum of History (excluding the Lecture Hall, Activity Rooms 1 and 2, the Special Exhibition Gallery and the Courtyard set aside for use as a civic centre under section 105M of the Ordinance), 100 Chatham Road South, Tsim Sha Tsui.
4. Lei Cheng Uk Han Tomb Museum, 41 Tonkin Street, Sham Shui Po.
5. Hong Kong Space Museum (excluding the Space Museum Lecture Hall), Salisbury Road, Tsim Sha Tsui.
6. Sheung Yiu Folk Museum, Sai Kung.
7. Hong Kong Railway Museum, Tai Po Market, Tai Po.

S-3

附表

第 132P 章

8. 中環紅棉路 10 號茶具文物館 (根據本條例第 105M 條撥作文娛中心用途的茶房、一號、二號及三號展覽廳及北面草地除外)。
9. 荃灣三棟屋博物館。
10. 柴灣吉勝街 14 號羅屋民俗館。
11. 尖沙咀東部科學館道 2 號香港科學館 (根據本條例第 105M 條撥作文娛中心用途的演講廳及特備展覽廳除外)。
12. 沙田文林路 1 號香港文化博物館 (根據本條例第 105M 條撥作文娛中心用途的劇院、演講室、教育活動室、聚賢廳、庭院及大堂 (包括主樓梯) 除外)。
13. 筲箕灣香港海防博物館。
14. 西灣河鯉景道 50 號香港電影資料館 (根據本條例第 105M 條撥作文娛中心用途的電影院及展覽廳除外)。

Schedule

S-4

Cap. 132P

8. Flagstaff House Museum of Tea Ware (excluding the Tea Room, Galleries 1, 2 and 3 and the North Lawn set aside for use as a civic centre under section 105M of the Ordinance), 10 Cotton Tree Drive, Central.
9. Sam Tung Uk Museum, Tsuen Wan.
10. Law Uk Folk Museum, 14, Kut Shing Street, Chai Wan.
11. Hong Kong Science Museum (excluding the Lecture Hall and the Special Exhibition Hall set aside for use as a civic centre under section 105M of the Ordinance), 2 Science Museum Road, Tsim Sha Tsui East.
12. Hong Kong Heritage Museum (excluding the Theatre, the Seminar Room, the Education Studio, the Function Place, the Courtyard and the Main Foyer (including the Grand Staircase) set aside for use as a civic centre under section 105M of the Ordinance), 1 Man Lam Road, Sha Tin.
13. Hong Kong Museum of Coastal Defence, Shau Kei Wan.
14. Hong Kong Film Archive (excluding Cinema and Exhibition Hall set aside for use as a civic centre under section 105M of the Ordinance), 50 Lei King Road, Sai Wan Ho.

S-5

附表

第 132P 章

15. 尖沙咀海防道九龍公園 S61 及 S62 座 (連同連接該兩座的擴建部分，但根據本條例第 105M 條撥作文娛中心用途的擴建部分內的演講廳、S62 座內的活動室及位於 S61 及 S62 座之間的庭院及露天茶座除外) 香港文物探知館。
16. 中環衛城道 7 號孫中山紀念館 (該址的建築物及庭院)。
17. 元朗屏山坑頭村屏山鄧族文物館暨文物徑訪客中心。
18. 鰂魚涌公園的葛量洪號滅火輪展覽館。
(附表由 2018 年第 17 號第 58 條代替)

Schedule

S-6

Cap. 132P

15. Hong Kong Heritage Discovery Centre, Blocks S61 and S62 (together with the extension block connecting those two blocks but excluding the Lecture Hall in the extension block, the Activity Room in Block S62 and the Courtyard and Cafeteria between Blocks S61 and S62 set aside for use as a civic centre under section 105M of the Ordinance), Kowloon Park, Haiphong Road, Tsim Sha Tsui.
16. Dr Sun Yat-sen Museum (the building and the courtyard) at No. 7 Castle Road, Central.
17. Ping Shan Tang Clan Gallery cum Heritage Trail Visitors Centre, Hang Tau Tsuen, Ping Shan, Yuen Long.
18. Fireboat Alexander Grantham Exhibition Gallery, Quarry Bay Park.
(Schedule replaced 17 of 2018 s. 58)